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Z á p i s n i c a  
z Valného zhromaždenia Spolku pre obnovu dediny 

konaného dňa 10.05.2018 vo Veličnej 
 

 
Prítomní: viď. prezenčná listina 
Hostia:  RNDr. Oľga Slobodníková PhD. SAŽP, Mgr. Martin Siman SAŽP, Jana Mikušáková VIPA  

 
Program:  

1. Otvorenie a vedenie rokovania  
2. Predstavenie hostiteľskej obce a prehliadka 
3. Voľba pracovných komisií: návrhová komisia, mandátová a volebná, tlačová   
4. Správa o činnosti SPOD za rok 2017 
5. Správa o hospodárení SPOD v roku 2017 
6. Správa revíznej komisie 
7. Návrh činnosti a hospodárenia na rok 2018 
8. Voľby do orgánov SPOD 
9. Diskusia k aktuálnym témam obnovy dediny 
10. Uznesenie 
11. Ukončenie Valného zhromaždenia, obed  

 
 
K BODU 1  A  2 
 
Členov Spolku a prizvaných hostí privítala predsedníčka SPOD A. Kršáková. Za hostiteľskú obec 
Veličná  účastníkov rokovania privítal starosta obce Ing. Daniel Laura.  Oboznámil prítomných 
s históriou obce, ktorá bola založená v roku 1272 a bola župným mestom Oravy. Po veľkom požiari 
sa župným mestom stal Dolný Kubín.   Na záver prezentácie pozval prítomných na  prehliadku 
obce. V ostatných rokoch sa obec rozvíja veľkým tempom, pretože v rokoch 80 bola obec 
v zátopovej uzávere a preto rozvoj obce bol zastavený Pri prehliadke obce nás starosta upozornil na 
kultúrne pamiatky a to katolícky kostol a kaštieľ, v ktorom v rokoch 50. bola zriadená gazdinská 
škola ako jediná na Slovensku. Ďalej sme si prezreli športový areál, ktorý je umiestnený v blízkosti 
materskej škôlky, ktorá využíva jeho športoviská pre športové hry detí .  Informoval nás  o ďalších 
aktivitách obce a ochrane prírody v okolí. 
 
K BODU 3 

 
Po prehliadke obce F. Ďurčenka otvoril rokovanie predstavením programu stretnutia, pracovného 
predsedníctva a voľbou komisií. Predstavil pracovné predsedníctvo v zložení: A. Kršáková, F. 
Ďurčenka, M. Čuchtová, I. Krpelán.  Program bol jednomyseľne schválený. Predniesol návrh 
členov komisií, zapisovateľa a overovateľov zápisnice a vyzval prítomných na doplnenie resp. 
pripomienky. Prítomní odsúhlasili nasledovnú voľbu: 
Mandátová komisia: K. Mal čeková, V. Konštiak, J. Frohlichová 
Návrhová komisia: L. Hudák, I. Cimermanová, J. Trajčík 
Volebná komisia : M. Antalová,  M. Mackanič, M. Nosko  
Tlačová: M. Čuchtová, Ľ. Balková 
Zapisovateľ: E. Krpelánová 
Overovatelia zápisnice: M. Bajči, D. Laura 
 
K BODU 4 A 5 
 
Správu o činnosti Spolku pre obnovu dediny za rok 2017 predniesla predsedníčka A. Kršáková, 
pripravila ju v spolupráci s I. Cimermanovou.  Prítomní mali súbežne prezentáciu cez 
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dataprojektor. Správu mali všetci k dispozícii v tlačenej verzii, bude poslaná všetkým členom spolu 
s ostatnými dokumentami. Súčasťou  Výročnej správy bola aj správa o hospodárení za rok 2017. 
Správu pripravil J. Varecha. 
  
K BODU 6 
 
Správu revíznej komisie predniesol L. Hudák , správa bola spracovaná vecne, zhodnotila činnosť  
orgánov združenia, plnenie uznesení a hospodárenie organizácie . Revízna komisia konštatovala  že 
účtovníctvo je vedené prehľadne, bez zistenia nedostatkov. Správu revíznej komisie v písomnej 
podobe doručí predsedníctvu dodatočne. V. Konštiak odovzdal predsedníčke písomnú Správu 
o výsledku šetrenia sťažnosti L.Hudáka voči bývalému predsedovi, L. Hudák odprezentoval svoj 
názor. 
 
K BODU 7 
 
A.Kršáková predniesla rámcový Plán činnosti Spolku na rok 2018. Stretnutia predsedníctva SPOD 
je treba organizovať tak, aby boli atraktívne pre všetkých členov a kombinovať ich s Inšpiračnou 
školu vidieka vo vybranej obci, s odbornými seminármi. Upozornila na potrebu rozširovať členskú 
základňu a prihlášky SPOD šíriť na rôznych regionálnych podujatiach. Modelovať kluby SPOD 
a rozpracovať priority spolku do konkrétnych úloh jednotlivých území. Pokračovať v detskej 
výtvarnej súťaži a výtvarné práce využiť v propagácii SPOD. Spolupracovať s partnerskými 
organizáciami vidieka ako aj v cezhraničnej spolupráci. Propagovať súťaž Dedina roka, vytipovať 
a oslovovať budúcich vhodných účastníkov súťaže. Vyzvala členov na organizovanie podujatí pod 
hlavičkou SPOD v regiónoch, a na vyhľadávanie zdrojov na činnosť cez granty a aj 
prostredníctvom sponzorov. 
 
Odprezentovala aj návrh rozpočtu SPOD na rok 2018. 
 
K BODU 8 
 
Mandátová komisia skonštatovala, že Valné zhromaždenie členov je uznášaniaschopné pre 
realizáciu volieb do predsedníctva Spolku pre obnovu dediny.  Zúčastnených voličov bolo  celkom 
29 členov + 14 splnomocnených neprítomnými členmi. Prítomní súhlasili, aby v ďalšom volebnom 
období predsedníctvo pracovalo v počte 11 členov a  revízna komisia v počte 3. Na kandidátnej 
listine do Predsedníctva bolo 12 členov, do Revíznej komisie 3 členovia, z pléna neboli žiadne 
doplňujúce návrhy. 
Prítomným boli rozdané volebné lístky s vysvetlením pravidiel volieb. V rámci predstavenia 
kandidátov sa prítomní členovia predstavili. 
Predseníčka volebnej komisie M. Antalová po sčítaní hlasov vyhlásila výsledky tajných volieb do 
Predsedníctva a Revíznej komisie SPOD a odovzdala zápisnicu podpísanú členmi volebnej komisie. 
 
Kandidáti do Predsedníctva získali nasledovný počet hlasov:  I. Cimermanová 42 hlasov, M. 
Čuchtová 38  hlasov, F. Ďurčenka 38 hlasov, I. Krpelán 41 hlasov, A. Kršáková 42 hlasov, K. 
Malčeková 40 hlasov, I. Michna 32 hlasov, M. Antalová 41 hlasov, Marek Nosko 38 hlasov, 
Marianna Šimková 29 hlasov, L. Hudák 22 hlasov, Ivan Hojsík 34 hlasov. 
 
 
Do Predsedníctva SPOD na 2-ročné volebné obdobie boli zvolení: 
M. Antalová,  I. Cimermanová, M. Čuchtová, F. Ďurčenka, I. Hojsík,  I. Krpelán, A. 
Kršáková, K. Malčeková, I. Michna, M. Nosko, M. Šimková 
 
Do Revíznej komisie boli zvolení: 
M. Bogyová, V. Konštiak, G. Frohlich 
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K BODU 9 
 
V diskusii vystúpili: 
 
M. Šarafín – navrhol zmenu voľby  predsedu SPOD valným  zhromaždením. Návrh bol hlasovaním 
účastníkov valného zhromaždenia zamietnutý. Spôsob voľby predsedu zostáva pôvodný – členmi 
predsedníctva. Ďalej reagoval na diskusný príspevok, ktorý pripravil a v písomnej podobe ho 
obdržali všetci členovia pred konaním VZ. Navrhuje na pôde SPOD viacej diskutovať, reagovať na 
urbanizačné a globalizačné trendy, nové problémy v diferencovanom vidieku.  
 
J.Mikušáková VIPA – zachovať tvár dedín, ktoré sa menia, zvlášť na západnom Slovensku, na 
satelity, kde sa nám tratia tradície našich dedín. Do práce treba viac zapojiť mladých ľudí na 
dedinách a tým navrátiť tradície 
 
I. Michna – malá účasť starostov na akciách poriadaných SPOD je zapríčinená veľkou 
zaneprázdnenosťou. Poukázal na potrebu väčšej finančnej motivácie obcí v súťaži Dedina roka. 
 
M. Čuchtová – reagovala na zapájanie sa mladých ľudí do práce na dedine, zo svojej skúsenosti 
hovorila o zapájaní sa mladých ľudí do práce v dedine, čo je dobrý predpoklad k navráteniu sa 
k tradíciám . Poukázala na nezáujem starostov obcí o konferenciu Krajina-človek-kultúra 
 
O. Slobodníková SAŽP - poďakovala sa za pozvanie a vyjadrila uznanie za prácu v SPOD všetkým 
členom, pretože je to dobrovoľná činnosť. Upozornila na možnosť zadať témy pre študentov na 
jednotlivé katedry regionálneho rozvoja. 
 
M. Antalová – navrhla zvýšenie  členskej základne na základe zviditeľnenia sa na jednotlivých 
podujatiach v regiónoch. Pozvala členov na obecnú aktivitu v Párnici koncom augusta. 
 
M. Nosko – poďakoval starostovi obce Veličná za zorganizovanie Valného zhromaždenia, 
navrhuje, aby sa SPOD viac dostal do médií. Je potreba mať silného partnera na vláde. 
 
F. Ďurčenka navrhol, aby sme sa znovu zaregistrovali pre príjem 2% dane, oslovili potencionálnych 
prispievateľov konkrétnymi plánovanými projektami. 
 
Viacerí členovia poukázali na urgentnú potrebu obnovenia web stránky, alebo aspoň facebook. 
 
A. Kršáková – reagovala na niektoré vystúpenia, vyjadrila nespokojnosť s nízkou aktivitou členov 
v území, za 18 rokov fungovania SPOD sme nedosiahli očakávania. Ciele a priority SPOD by sa 
mali uplatňovať plošne všetkými členmi, hľadať aktivity, ktoré zviditeľnia SPOD. Navrhla venovať 
sa príspevku Prof. Šarafína na samostatnom workshope. 
 
K BODU  10 
 
Návrh uznesenia z Valného zhromaždenia členov SPOD (viď. v prílohe) prítomní hlasovaním  
odsúhlasili jeho znenie. 
 
K BODU 11 
 
Na záver stretnutia A. Kršáková  poďakovala starostovi hosťujúcej obce Veličná  za príjemné 
prostredie pre rokovanie aj za sponzorstvo vo forme občerstvenia počas rokovania.  
 
 
Zapísala: E. Krpelánová 
Schválila: Ing. arch. Anna Kršáková, predsedníčka SPOD  
Overovateľ zápisnice: M. Bajči, D. Laura 


